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Stadsstyrelsen begär stadsutvecklingsnämndens utlåtande om 
utkastet till klimat- och miljöprogrammet. Utlåtandet bör lämnas sen-
ast 15.9.2023 till stadens registratorskontor. 
 
Borgå stads mest centrala mål är att vara klimatinsatsernas stad, en 
kolneutral stad, till år 2030. Vi vill uppmuntra företag och invånare till 
miljövänliga val och främja den cirkulära ekonomin. För att uppnå 
dessa mål har vi utarbetat ett klimat- och miljöprogram. Pro-grammet 
ersätter de tidigare klimat- och miljöprogrammen samt väg-kartan för 
cirkulär ekonomi. 
 
En väsentlig del av klimat- och miljöprogrammet är också de skogar 
som staden äger. Programmet utgör en dokumentation av de mål 
som fastställs för vård och användning av stadens skogar.  
 
Ett utkast till klimat- och miljöprogrammet finns lagt ut 6.6 – 
15.9.2023 på stadens webbplats Klimatprogram och vägkarta för cir-
kulär ekonomi - Borgå och i Borgå stads servicekontor Kompassen, 
Krämaretorget B, gatuplan.  
 
Bilaga 
Utlåtande om klimat- och miljöprogrammet 
 
Bifogat material 
Begäran om utlåtande 
Utkast för Klimat- och miljöprogram 2024–2027 
Uttag ur stadsstyrelsens protokoll § 195 
 
Stadsutvecklingsdirektören 
Stadsutvecklingsnämnden ger ett utlåtande till stadsstyrelsen om 
utkastet till Borgå stads klimat- och miljöprogram enligt bilagan. 
 
Behandling 
Under behandlingen lade Mika Varpio fram följande ändringsförslag; 
Till utlåtandet läggs till ett stycke som heter ”Vård och användning av 
skogar” och under det texten ”I målen för vården och användningen 
av skogarna är det skäl att precisera när vårdåtgärderna anses vara 
så ’betydande’ att invånarna informeras om dem. Det vore bättre om 
stadens webbplats innehöll uppdaterad information om alla 
vårdåtgärder, så att invånarna i området skulle informeras alltid när 
till exempel trädbeståndet gallras ut i närområdet. Informationen ska 



ges i tid för att stadsborna ska hinna försöka påverka åtgärderna, 
om planerna väcker motstånd.” 
Förslaget understöddes av Pehr Sveholm. 
 
Ordföranden kallade en omröstning mellan grundförslaget och 
ändringsförslaget, då man lagt fram ett förslag som avvek från 
grundförslaget. Ordförandens förslag på omröstning: grundförslag 
JA, Mika Varpios ändringsförslag NEJ. 
 
Grundförslaget fick två (2) röster: Kristel Pynnönen och Jarmo 
Grönman. 
Mika Varpios ändrigsförslag fick åtta (8) röster, varav en gavs 
muntligt: Sofia Antman, Ilpo Bergström, Mika Laurila, Pehr Sveholm, 
Mika Varpio, Hanna Virtanen, Siru Nykänen och Erkki Naumanen. 
Ordföranden konstaterade att NEJ-rösterna vann, och 
ändringsförslaget vann med röster åtta (8) – två (2). 
 
Mika Varpio lade fram följande ändringsförslag; Till utlåtandet läggs 
till ett stycke som heter ”Vård och användning av skogar” och under 
det texten ”Programmets största motsägelse hänför sig till 
avkastningsmålen för de skogar som ägs av staden. Hållbara mål för 
vård och användning av skog kan inte uppnås på ett långsiktigt och 
systematiskt sätt, om fullmäktige fortfarande årligen i samband med 
budgeten beslutar om ett avkastningsmål för skogar. I programmet 
konstateras det att avkastningsmålet ska hållas måttligt, men önskan 
är inte bindande och fullmäktige kan om det så önskar besluta något 
annat. Det skulle äventyra programmets mål i rätt riktning att bevara 
koldioxidsänkor och sörja för naturens mångfald. Det skulle alltså 
vara logiskt att ta bort hela punkten. Om man i samband med 
budgeten känner till framtida avverkningsinkomster, kan de 
presenteras som inkomster, men skillnaden är då att de inte är de 
mål som styr verksamheten. För att programmets mål ska nås ska 
de ekonomiska avkastningskraven för skötseln och användningen av 
skogarna slopas.” 
Förslaget förföll i brist på understöd. 
 
Mika Varpio lade fram följande ändringsförslag; Till slutet av stycket 
”Skydd av skogar och grund- och ytvattnen samt grönkorridorer” ska 
följande läggas till: ”Programmet tar inte separat ställning till 
våtmarker, vilket innebär att planerna för deras del förblir öppna. 
Enligt rapporten om miljöns tillstånd i Borgå har till exempel 
fågelbeståndet i Borgå åmynning till vissa delar ökat och blivit 
mångsidigare, men man låter bli att säga att fågelbeståndet också till 
många delar har minskat betydligt bl. a. på grund av eutrofiering och 
igenväxning av vattenområden (särskilt längst inne i vikar och i 
Ruskis mynningsområde).” 
Förslaget förföll i brist på understöd. 
 
Beslut 
Stadsutvecklingsnämnden beslutade ge stadsstyrelsen ett utlåtande 
enligt bilagan om utkastet till Borgå stads klimat- och miljöprogram 
med följande ändring: 
 
Till utlåtandet läggs till ett stycke som heter ”Vård och användning av 



skogar” och under det texten ”I målen för vården och användningen 
av skogarna är det skäl att precisera när vårdåtgärderna anses vara 
så ’betydande’ att invånarna informeras om dem. Det vore bättre om 
stadens webbplats innehöll uppdaterad information om alla 
vårdåtgärder så att invånarna i området skulle informeras alltid när 
till exempel trädbeståndet gallras ut i närområdet. Informationen ska 
ges i tid för att stadsborna ska hinna försöka påverka åtgärderna, 
om planerna väcker motstånd.” 
 


